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Protokół Nr 24/2021

z posiedzenia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miejskiej w Sępólnie Krajeńskim
w dniu 1l maja 2021r.

Posiedzenie odbyło się w trybie zdalnym w związku z epidemią COVID-19.

W posiedzeniu udział wzięli:

Komisja w składzie:

1.
2.
3.
4.
5.

Mateusz Oelberg - Przewodniczący;
Tobiasz Świniarski - Z - ca Przewodnicz4cego;
Barbara Szlezer - Członek;
Artur Juhnke - Członek;
Janusz Tomas - Członek

(
oraz zaproszeni goŚcie:

1. Przewodnicz4cy Rady Miejskiej Franciszek Lesinski;

2. Skarbnik Gminy - Anna Buchwald;

3. Sekretarz Gminy - Dariusz Wojtania;

4. Kierownik Referatu Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego - Anna Sotkiewicz - Tumanik;

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Komisji Pan Mateusz Oelberg, który po powitaniu
zebranych zaproponował następujący jego porządek:

(

1.

2.

3.

4.

5.

6.

Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku;
Opinia w sprawie wykonania budżetu Gminy za 2020r.;
Opinia w sprawie raportu o stanie Gminy za 2020r.;
Opinia w sprawie e - maila mieszkanki dot. modernizacji miasta;
Zatwierdzenie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji;
Wolne wnioski i zakończenie.

W/w porządek posiedzenia przyjęto jednogłośnie.

Ad.2. Skarbnik Gminy poinformowała, że budżet za 2020r. na dzień 31 grudnia był budżetem
deficytowym. Deficyt wg planu wynosił 10.686.31 8,97zł. Źródłem pokrycia tego defiqytu była
pożyczka z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Srodowiska na budowę kanalizacji sanitarnej
w wysokości 4.484.552,84zł., planowany kredyt w wysokości 4mln.zł., który w rezultacie nie
został zaciągnięty, środki pieniężne z Funduszu Dróg Samorządowych w wysokości
1 .594.73 lzł., oraz nadwyżka z lat ubiegłych w wysokości 607tys.zł. W związku z tym, że
rewitalizacja została przesunięta na 2021r. to faktyczny wynik finansowy za 2020r. zakończył
się deficytem w wysokości 3.557.320,82zł. Jest to różnica pomiędzy wykonaniem dochodów i
wydatków. Stan środków finansowych na rachunku bankowym wyniósł ponad 7mln.900tys.zł.
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Na ten stan składają się środki z Funduszu Dróg Samorządowycli, które wpłynęły w 2020r. na
zadania realizowane w 202 ?r., subwencja oświatowa, która wpłynęła w 2020r. na 2021r. oraz
wynik finansowy poprzedniego roku. Dochody zostały wykonane na poziomie prawie 96%,
36% stanowiły dochody własne, 24% stanowiła subwencja, 37% dotacje i środki zewnętrzne
oraz 3% dofinansowanie z Unii Europejskiej. Skutki obniżenia górnych stawek podatkowych
na podstawie uchwał Rady Miej skiej to kwota w wysokości 1 .644.3 1 7,99zł. Skutki udzielonych
zwolnień na podstawie uchwał Rady Miejskiej dot. nowopowstałych nieruchomości to kwota
355.600zł. Wysokość umorzeń w 2020r. wynosiła 50.700zł. oraz rozłożeń na raty 21.681zŁ
Decyzje o umorzeniach podyktowane były głównie sytuacją wynikającą z pandemii. Wydatki
bieżące zostały wykonane na poziomie ponad 95%, a wydatki majątkowe na poziomie ponad
63%. Wg planu 416.500zł. to dotacje dla samorz4du województwa na budowę ciągu pieszo -
rowerowego w kierunku zakładu Pana L. i na opracowanie dokumentacji projektowej na
rozbudowę skrzyżowania drogi wojewódzkiej. 25tys.zł. przeznaczono na dotacje dla powiatu
na budowę chodników przy drogach powiatowych, 20tys.zł przeznaczono na dotację dla Jasła
po nawałnicy, wydano prawie 70tys.zł. na wkład własny na modernizacje drogi Wilkowo -
Wilkowo wybudowanie, na budowę ulic Sportowa -BoWiD ponad 2mln.316tys.zł.
(dofinansowanie 50%), na budowę drogi w Lutówku, przy dofinansowaniu, prawie 940tys.zł.,
na dokumentację na przebudowę ulicy Pokrzywnickiego 5tys.zł., na budowę ulic Bukowej,
Bergera, Matejki ponad lmln.zł (50% dofinansowania), na budowę parkingu w WaMowie
40tys.zł., na budowę drogi Niechorz - Sikorz 827.333zł. ze środków zewnętrznych
(kontynuowana w tym roku z własnych środków), na zakup materiału do utwardzenia dróg
gminnych prawie l 74tys.zł.. Jeśli chodzi o rewitalizacje, to zadanie to w aspekcie finansowym
zostało przesunięte na 2021r. , natomiast zostało rozpoczęte w roku ubiegłym stąd niższe
wykonanie inwestycji. Nie zostały również wykupione planowane nieruchomości pod drogi,
związane było to z wniesieniem odwołań osób, które miały otrzymać odszkodowanie. W
ramach projektu ,,Autostrada Kujaw i Pomorza? zakupiono sprzęt za 22tys.zł. (dofinansowanie
85%). Gmina udzieliła 20tys.zł. dotacji dla OSP WaMowo na zakup samochodu strażackiego.
Zakończono remont budynku starej szkoły w Lutowie, koszt 830tys.zł. Wykonano również
dokumentację na budowę przedszkola, koszt 64.262zł. W ramach projektu ,Nasze przedszkola
III" zakupiono plac zabaw. OPS adaptował pomieszczenie na biuro obsługi klienta, koszt
32.300zł. (ze środków unijnych). Największ4 inwestycją była budowa kanalizacji sanitarnej na
terenie miasta, koszt 4mln.608tys.zł. (pożyczka z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony
Środowiska). l04.500zł. kosztowało wykonanie dokumentacji oraz oświetlenia ulicznego na
ulicy Radosnej i Konopnickiej. 53.849zł. wydano na zakup elementów siłowni plenerowej w
Lutówku oraz elementów na plac zabaw w Sępólnie Krajeńskim (z budżetu sołeckiego i
samorządu osiedla). 68.800zł. wydano na zakup nagłośnienia stadionu i kosiarki w ramach
przygotowań do igrzysk olimpijskich sportowców wiejskich. W strukturze wydatków 14%
stanowiły wydatki majątkowe, a 86% wydatki bieżące. W wydatkach bieżących najwięcej
wydano na pomoc społeczną i ochronę zdrowia (prawie 36mln.), na oświatę i wychowanie
(ponad 20mln.zł.), na gospodarkę komunalną (ponad 14mln.zł.), na kulturę i ochronę
dziedzictwa narodowego (ponad 2mln. 600tys.zł.) i prawie 3 ,5mln.zl na kulturę fizyczną i sport.
Zwróciła uwagę, że nie zbilansował się system gospodarowania odpadami komunalnymi
dochody wyniosły 3mln. l Otys.zł., a wydatki prawie 3 ,5mln.zł. Gmina rozpoczęła rok z długiem
w wysokości 5.776.709Zł. , na koniec roku wynosił on 9.055.709,79zł. (w trakcie roku
zaciągnięto pożycz% z WFOŚ na budowę kanalizacji sanitarnej na terenie miasta). Majątek
gminy na koniec grudnia wynosił 167.204.584,56Zł. i był o ponad lOmln.zl. wyższy niż na
początku roku. Podkreśliła, że sprawozdanie zostało zaopiniowane pozytywnie przez
Regionalną Izbę Obrachunkową.

',

(

Komisja zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie wykonanie budżetu gminy za 2020r.
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Ad.3. Sekretarz Gminy przypomniał, ze radni otrzymali raport drogą elektroniczną. Raport
został przygotowany wzorem ubiegłych lat, zawiera dane ogólne o gminie, finansowe, dot.
mienia komunalnego, prowadzonych polityk, programów i strategii, realizacji uchwał Rady
Miejskiej, sprawy oświaty, polityki społecznej, kultury, sportu, aktywności obywatelskiej,
prowadzonych inwestycji. Podkreślił, że ubiegły rok był rokiem szczególnym, w związku z
zaistniałą pandemią. Niemniej jednak gmina funkcjonowała prawidłowo, planowane
inwestycje zostały zrealizowane. Zgodnie z ustawą o samorządzie gminnym Burmistrz
przedstawia raport Radzie Miejskiej w terminie do dnia 31 maja, raport obejmuje działalność
Burmistrza w roku ubiegłym.

Komisja zaopiniowała jednogłośnie pozytywnie raport o stanie gminy za 2020r.

Ad..4. Pan Oelberg przypomniał, że Przewodnicz4cy Rady Miejskiej przekazał Komisji do
zaopiniowania pismo (e - mailem) mieszkanki Sępólna Krajeńskiego z dnia 4 maja 2020r. w
sprawach związanych z modernizacją miasta.

Kierownik Inwestycji i Rozwoju Gospodarczego poinforrnowała, że mieszkanka w piśmie (e -
mailu) informuje, iż nie otrzymała w terminie odpowiedzi na jej poprzednie pismo (e - mail) z
dnia 2 kwietnia. Pismo to (e - malil) dotyczyło utrudnień dla mieszkańców w związku z
prowadzoną inwestycją rewitalizacji miasta. Wyjaśniła, że odpowiedź został udzielona z
zachowaniem terminów Kodeksu pos%.powania administracyjnego. Pan Juhnke zapytał o
termin udzielenia odpowiedzi. Kierownik Referatu Irg odpowiedziała, że odpowiedź została
udzielona w dniu 4 maja, pierwszego dnia roboczego po upływie miesiąca od złożenia pisma
(e - maila).

Komisja, po wysłuchaniu wyjaśnień Kierownika Referatu Irg jednogłośnie stwierdziła, że
termin odpowiedzi na pismo (e - maila) z dnia 2 kwietnia 2021 r. został zachowany.,

Ad.5. Komisja zatwierdziła jednogłośnie pozytywnie protokół ze swojego poprzedniego
posiedzenia w miesiącu kwietniu br.

(

Ad.6. W wolnych wnioskach poruszono następujące sprawy:

- Sekretarz Gminy poinformował, że Burmistrz zwrócił się o opinię do Komisji Rady Miej skiej
w sprawie zasadnomci przyznania w tym roku Nagrody Świętego Wawrzyńca. Związane jest to
z zaistniałą pandemią, która w znacznym stopniu ogranicza aktywność mieszkańców. Dodał,
że wczoraj Komisja Budżetu Rady Miejskiej opowiedziała się za przyznaniem nagrody w tym
roku, jeśli %dą kandydaci. Dodał, że wnioski w sprawie przyznania tej nagrody można składać
od dzisiaj do dnia 2 czerwca. Wniosek może złożyć grupa co najmniej 8 radnych, 200
mieszkańców lub statutowy organ wykonawczy stowarzyszenia;

- Pan Oelberg przedstawił Komisji pisemną odpowiedź na stanowisko Komisji w sprawie
remontu mieszkania komunalnego przy ulicy Ratuszowej la/1 .
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Komisja w składzie:

2. Z-ca Przewodniczącego -TobiaszŚwiniarski "- - - ',-
3. Członek-ArturJuhnke ,-:- ? =.?l ? .- -?'
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5. CzłonekKomisji-ZdzisławSzwarc

6. Członek - Janusz Tomas
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